
 
 
 
 
      

 
VERKEERSCOMMISSIE WACHTEBEKE 

Datum: 13 oktober 2020 Locatie: Creazaal, Cultuurhuis 

Functie / belangengroep 
 

Effectieve leden Plaatsvervangende leden 

Cultuurraad    

Ouderenadviesraad   

Sportraad   

Landbouworganisatie   

Middenstand Iris Fernandez  

Langelede School Machteld Bats  

Sint-Laurens (Dorp & Dr. J. 
Persynplein) 

  

Anders   

CD&V Ronny Droesbeke  

Open VLD Annie De Bruyne  

N-VA   

Geïnteresseerde inwoners Guy van Coppernolle 

Overige Tom Raveel (voorzitter), Peter Van Bambost (schepen 
Mobiliteit), Vicky Goossens (secretaris) 

Genodigd  

Verontschuldigd Hedwig Herman (Landbouworganisatie), Rosita Remorie 
(Anders), Edmond Seyssens (Cultuurraad), Els De Ridder 
(Ouderraad Sint-Laurens) Jean Mussche 
(ouderenadviesraad), William Buysse (Sportraad), Geert 
Degrieze ‘geïnteresseerde inwoner), Lia Bastiaens 
(geïnteresseerde inwoner). 

Agenda 
1. Goedkeuren verslag 09/06/2020 
2. Mobiliteitsplan: stand van zaken 
3. Beurtelings parkeren (Kalve, Molenhoek, Molenstraat): voorstel opheffen? 
4. Bocht Axelsvaardeken/Stationsstraat: voorstel kleine aanpassing 
5. Wegeniswerken: stand van zaken 

a. Sint-Franciesdijk – Blaarstraat – Oudenburgse Sluis – Kleistraat 
b. Dorp: fase 3 (nutswerken) 
c. Puttestraat 
d. Fietssnelweg doorheen Kloosterbos 
e. Langeledeschool 
f. Kalvebrug 

 
6. Varia 

Provincie Oost-Vlaanderen 
Gemeentebestuur Wachtebeke 

Technische Dienst 
Dorp 61 – 9185 Wachtebeke 



 

Vergadering 
1. Goedkeuren verslag 09/06/2020.  

Het verslag van 09/06/2020 wordt goedgekeurd.  
Lia Bastiaens heeft enkele opmerkingen doorgemaild, maar deze komen terug aan bod 
bij de bespreking van de wegeniswerken.  
 

2. Mobiliteitsplan: stand van zaken 
Veneco ondersteunt de gemeente in het vernieuwen van zijn gemeentelijk 
mobiliteitsplan. Tijdens de vorige verkeerscommissie was er een oproep tot participatie 
(in de projectstuurgroep) namens de verkeerscommissie. Er waren twee kandidaten: 
Geert Degrieze en Machteld Bats.  
 
Een mobiliteitsplan wordt opgebouwd in een aantal stappen: 
• Fase 1: oriëntatie (bestaande toestand + bestaande plannen en studies, visies) 
• Fase 2: planopbouw (synthesenota: onderzoeksresultaten, knelpunten, kansen, 

doelstellingen) 
• Fase 3: Beleidsplan (beleidsscenario, actieplan). 

Veneco en Mint (= aangestelde studiebureau door Veneco) zijn ondertussen gestart met 
het schrijven van de oriëntatienota. Dit werd kort voorgesteld aan de kernprojectgroep. 
Het is de bedoeling de nota op 02/12 voor te stellen aan de projectstuurgroep. De nota 
zal ook doorgestuurd worden aan de leden van de verkeerscommissie. Terugkoppeling 
naar de projectstuurgroep kan gebeuren via de aangeduide leden van de 
verkeerscommissie. 

Veneco en Mint werken ondertussen al parallel aan een snelheidsregime kaart. Van 
zodra deze beschikbaar is, wordt dit ook teruggekoppeld/besproken op een 
verkeerscommissie. 

3. Beurtelings parkeren (Kalve, Molenhoek, Molenstraat): voorstel opheffen? 
In Kalve, Molenhoek en Molenstraat is er nog steeds het regime van beurtelingse 
doorgang van toepassing. Dit systeem staat al meerdere jaren ter discussie: verwarrend, 
onduidelijk en niet meer van deze tijd.  
Beurtelings parkeren heeft als nadeel dat er één lange sliert auto’s geparkeerd staat aan 
één kant. Bij het parkeren aan beide zijden ontstaat er meer variatie waardoor het 
rechtlijnig traject wisselend wordt onderbroken, de snelheid wordt geremd en het 
gemotoriseerd verkeer wordt ontmoedigd. 
De verkeerscommissie is het erover eens dat de situatie Kalve-Molenhoek niet te 
vergelijken is met de situatie Molenstraat.  
 
Kalve-Molenhoek 
De aanleiding voor het afschaffen van het beurtelings parkeren is het feit dat er ter 
hoogte van het kruispunt Molenhoek (thv nr. 62) een verkeersplateau wordt aangelegd. 
Er worden rioleringswerken uitgevoerd en ter hoogte van dit kruispunt wordt door de 
rioolbeheerder een bijkomend overstort gebouwd. Dit overstort zorgt voor het afvoeren 
van water bij een hevige regenval naar een buffergracht. Aangezien men hiervoor een 
bepaalde hoogte nodig heeft, wordt er een verkeersdrempel aangelegd. De 
buurtbewoners zijn ongerust over deze aanleg. Ze vrezen voor overlast (trillingen,…). 
Daarom was er het voorstel om het parkeren aan beide kanten toe te laten, waardoor 
het rechtlijnig traject wordt onderbroken (en de snelheid geremd).  
De verkeerscommissie volgt hierin. Het is niet duidelijk of er in Molenhoek/Kalve 
eventueel extra markeringen moeten aangebracht worden. Dit moet geëvalueerd worden 
na het opheffen van het beurtelings parkeren. 
 
Molenstraat 
In de Molenstraat is er een hoge parkeerdruk. De verkeerscommissie vreest dat het 
opheffen van het beurtelings parkeren, zonder sturing, gaat zorgen voor chaos. Er wordt 



voorgesteld dat sturing daar heel belangrijk is. Er wordt de suggestie gemaakt om 
parkeren aan één kant toe te laten en er een fietsstraat van te maken. Als parkeren aan 
beide kanten wordt toegestaan, is een fietsstraat minder interessant. Dit is sowieso 
minder interessant voor de fietser (die moet slalommen tussen de auto’s). De suggestie 
wordt gegeven om mee te nemen met het mobiliteitsplan. Er zijn ook bedenkingen bij 
het huidige snelheidsregime, maar dit kan ook mee (her)bekeken worden in het 
Mobiliteitsplan. 
 

Advies aan het college: De verkeerscommissie is het erover eens dat de situatie 
Kalve-Molenhoek niet te vergelijken is met de situatie Molenstraat.  
Voor Kalve – Molenhoek volgt de verkeerscommissie in het afschaffen van het 
beurtelings parkeren. Het is niet duidelijk of er in Molenhoek/Kalve eventueel extra 
markeringen moeten aangebracht worden. Dit moet geëvalueerd worden na het 
opheffen van het beurtelings parkeren. 
Voor de Molenstraat vreest de verkeerscommissie dat het opheffen van het beurtelings 
parkeren, zonder sturing, gaat zorgen voor chaos. Er wordt de suggestie gemaakt om 
parkeren aan één kant toe te laten en er een fietsstraat van te maken. Als parkeren aan 
beide kanten wordt toegestaan, is een fietsstraat minder interessant. Dit is sowieso 
minder interessant voor de fietser (die moet slalommen tussen de auto’s). De suggestie 
wordt gegeven om mee te nemen met het mobiliteitsplan.  

 
4. Bocht Axelsvaardeken/Stationsstraat: voorstel kleine aanpassing 

We kunnen vaststellen dat nogal wat bestuurders de afslaande beweging van 
Axelsvaardeken naar Stationsstraat te kort nemen, en daardoor onvoldoende zicht 
hebben naar Ramonshoek. Er wordt voorgesteld om in eerste instantie een 
rijbaanscheiding aan te brengen (in de Stationsstraat), en eventueel ook een 
‘verkeersnagel’ om het verkeer meer te sturen (volgens de figuur hieronder). Er wordt 
gemeld dat één verkeersnagel onvoldoende is. Bij voorkeur gebeurt de begeleiding met 
meerdere markeernagels. 

 
Verder worden nog een aantal suggesties gegeven: 
- Vanuit Stationsstraat richting kruispunt: er is een fietspad getekend achter de 

parkeerplaats van huisnummers 221/223.  Deze wordt niet gebruikt en kan beter 
dienen als stukje voetpad (gewoon het bord D7 verwijderen). 

- Landbouwvoertuigen horen niet thuis in de Stationsstraat, alternatief 
Kalve/Molenhoek met aanliggend apart fietspad heeft een bredere rijbaan (= tip voor 
Mobiliteitsplan). 

- Eénrichtingsverkeer in de Catharinastraat, maar dan wordt er een probleem 
gecreëerd voor de aanpalende landbouwer. 



Advies aan het college: De verkeerscommissie volgt in het aanleggen van de 
rijbaanscheiding in de Stationsstraat. Als dit onvoldoende blijkt, kan aanvullend een 
markeernagel (of reeks markeernagels) geplaatst worden. 
Er worden een aantal andere suggesties gemaakt. Het lijkt aangewezen deze mee te 
nemen naar de besprekingen van het Mobiliteitsplan. 

 
5. Update wegeniswerken 

a. Sint-Franciesdijk – Blaarstraat – Oudenburgse Sluis – Kleistraat 
Op de vorige verkeerscommissie werd er een toelichting gegeven m.b.t. de geplande 
werken in de bovenvermelde straten. Voor Sint-Franciesdijk ligt er een ontwerp voor 
met een rijbaan van 6 meter, incl. fietssuggestiestroken en plateau’s ter hoogte van 
de kruispunten. Ondertussen werden ook al voorstellen bekeken om tussen de 
plateau’s nog extra verkeersmaatregelen aan te leggen. Deze maatregelen zijn 
momenteel concreet (zie onderstaande figuur). Het is de bedoeling dat er nog twee 
geplaatst worden (telkens één tussen de verkeersplateaus). 

 
 
De plannen van deze werken zijn vrij concreet. Aquafin wenst zo snel mogelijk aan te 
besteden. Het is de bedoeling dat de nutsmaatschappijen in het voorjaar 2021 van 
start kunnen gaan en aansluitend de riolerings- en wegeniswerken. 
Aquafin bekijkt nog hoe (in tijden van Corona) een infomoment/infomarkt kan 
doorgaan voor de bewoners. 
Er heeft in Sint-Franciesdijk een snelheidsinformatiebord opgehangen. De gemeente 
Wachtebeke heeft bij Zelzate naar de cijfers geïnformeerd, maar heeft die tot op 
heden nog niet ontvangen.  

 
b. Dorp: fase 3 Dorpskernherinrichting (nutswerken) 
De werken van de nutsmaatschappijen zijn afgerond. De effectieve riolerings- en 
wegeniswerken worden eind 2020 gepubliceerd. Bedoeling is om in het voorjaar 2021 
van start te gaan. Het volledige wegenisplan heeft ter inzage gelegen in het kader 
van het openbaar onderzoek. Een link naar de plannen zijn nog te raadplegen op de 
website van de gemeente: 
https://www.wachtebeke.be/herinrichting-fase-3-dorpskernherinrichting 
Er wordt gemeld dat er tijdens de werken van de nutsmaatschappijen 
verwarring/chaos/onduidelijk was over de signalisatie. Aangezien de N449 een 
gewestweg is, loopt de officiële omleiding altijd via het hogere wegennetwerk (= N70 



en R4). Dit zal ook zo zijn tijdens de effectieve werken. De fasering zal ongeveer 
dezelfde zijn als tijdens de werken van de nutsmaatschappijen. Met als grote verschil 
dat de nutsmaatschappijen een sleuf maken, en voor de riolerings- en 
wegeniswerken zal de volledige verharding worden opgebroken. De hinder zal 
bijgevolg groter zijn voor de aanpalenden. 

 
c. Puttestraat 
In samenwerking met de Provincie werd een aannemer aangesteld. De aannemer is 
in september van start gegaan. Midden oktober worden de betonneringswerken 
uitgevoerd. Veel fietsers gaan deze aansluiting gebruiken om naar het Provinciaal 
domein te rijden. Een knelpunt is de aansluiting ter hoogte van Kalve. De 
zichtbaarheid is daar beperkt en de oversteek is niet ideaal. Bij de heraanleg van 
Kalvebrug (met fietspaden) is het de bedoeling om dit kruispunt mee aan te leggen. 

 
d. Fietssnelweg doorheen Kloosterbos 
Het betonnen fietspad werd aangelegd. De verdere aansluiting doorheen het 
Kloosterbos (naar Zelzate) ligt er nog niet, maar de Provincie heeft momenteel al 
borden geplaatst. Dit is zeer verwarrend, want de fietsers worden in een zandbak 
gestuurd.  
Het traject langsheen de N449 is een onderdeel van het fietspadenproject, samen 
met Lochristi. Momenteel zijn er problemen met het studiebureau en via een dading 
proberen de gemeentes (en AWV en de rioolbeheerder) een ander studiebureau aan 
te stellen. Voor de stukje tussen de fietssnelweg en het Ocas-kruispunt heeft de 
gemeente contact gehad met Deputé Gillis. Er werd teruggekoppeld dat AWV dit 
verder opvolgt. In welke mate er op korte termijn actie wordt ondernomen is 
onduidelijk. Bij een volgend overleg tussen AWV en de gemeente wordt dit opnieuw 
voorgelegd. 

 
e. Langeledeschool 
In de zomer van 2020 werd er een testopstelling gecreëerd met een Fietsstraat vanaf 
de Akkerstraat tot voorbij de Langeledeschool. Het bestaande voetpad/fietspad ter 
hoogte van de school werd voetpad. De voetgangersbeweging (die dit project mee 
ondersteunen) lanceren midden oktober een evaluatie. Er zijn positieve en negatieve 
reacties vanuit de school en de buurt. Er zijn nog een aantal pijnpunten die kunnen 
worden verbeterd. Men heeft de indruk dat er wel een spreiding in het verkeer 
voelbaar is. De situatie aan de brug is zichtbaar beter. 
Het manoeuvreren van de auto’s voor de school blijft wel een knelpunt. 
Snelheid verlagen (50) aan de overkant van de Langelede: dit wordt meegenomen, 
maar wordt in een groter geheel bekeken (= mobiliteitsplan).  
De evaluatie is terug te vinden op de website van de voetgangersbeweging: 
https://www.voetgangersbeweging.be/wachtebeke/  
Er wordt opnieuw voorgesteld om er eenrichtingsverkeer van te maken. De 
gemeente gaat daar niet op in omdat dan vooral de bewoners getroffen worden (die 
niet de veroorzakers zijn van het probleem). Tijdelijk éénrichtingsstraat maken 
tussen bepaalde uren is wettelijk en praktisch niet haalbaar.  
Een groot deel van de klachten zou opgelost zijn mochten de autobestuurders niet 
beginnen manoeuvreren net na het einde van de school. Op deze manier mengen ze 
zich niet met de leerlingen die de school al verlaten. Achterwaarts parkeren zou de 
norm moeten zijn in de schoolomgeving zodat bij het verlaten van de parkeerplaats 
de chauffeur vrij zicht heeft op de verkeerssituatie en in één beweging de 
parkeerplaats kan verlaten. De gemeente wacht alvast de resultaten van de 
bevraging af. 

 
6. Kalvebrug: tijdelijke verkeersopstelling + toelichting Moervaartvallei 

Tijdelijke verkeersopstelling 
Omdat er een verzakking zit in het asfalt van de brug over de Moervaart heeft de 
Vlaamse Waterweg actie ondernomen om de snelheid over de brug te verlagen. Er is een 
tijdelijke opstelling geplaatst, maar er is toch veel onduidelijkheid over de leesbaarheid: 
de opstelling is verwarrend, door de korte afstand tussen 2 verkeersremmers ontstaat 
foutieve interpretatie van de verkeersborden (verschillende voorrangsborden die dicht bij 



elkaar staan waardoor men het verkeerde bord leest bv. eerst geen voorrang, daarna 
wel en enkel het laatste bord opvalt voor de bestuurder). Het verkeer zit er soms ook 
volledig vast (en dan moeten er gevaarlijke manoeuvres uitgevoerd worden). Peter van 
Bambost meldt dat dit een tijdelijke opstelling is die nog wordt geëvalueerd. 
Beperkingen in de hoogte zijn momenteel niet mogelijk (er passeren nog steeds bussen 
van De Lijn). 
 
Toelichting Moervaartvallei 
In 2018 besliste de Vlaamse regering tot instelling van het landinrichtingsproject 
Moervaartvallei. Dit landinrichtingsproject ‘Moervaartvallei’ geeft uitvoering aan het 
GRUP ‘Moervaartvallei fase 1’ en haar ondersteunende documenten. Op gebied van 
mobiliteit zal er in het functietoekenningsplan een visie worden uitgewerkt over de 
gewenste functietoekenning voor landelijke wegen. Het is de bedoeling om landelijke 
wegen optimaal te laten functioneren door een gewenst gebruik aan het wegennet te 
koppelen en maatregelen te nemen om dit gewenst gebruik af te dwingen. 
De eerste stap is het afbakenen van mobiliteitskamers, met als doel het doorgaand 
verkeer zoveel mogelijk via de randen van de kamers te laten verlopen (Bijlagen: figuur 
1). 
Wachtebeke is zowel ingedeeld in Kamer A (Figuur 2) en Kamer B (Figuur 3). 
 
In Kamer A is Mendonkdreef gelegen. De vooropgestelde gewenste functie is 
landbouwontsluitingsweg + recreatief medegebruik. Het sluipverkeer moet vermeden 
worden (dit is nu vrij beperkt, maar heeft een groter risico na realisatie knooppunt R4 
Moervaart-Noord). Er wordt een aangepaste weginrichting ter hoogte van N449 
voorgesteld door het creëren van een poorteffect (de eerste 150 m) door: 

• aanpassing profiel: middenstrook in kassei 
• aanplant laanbomen  
• garanderen van voldoende fietscomfort via langsstroken 
• Bebording: verboden toegang m.u.v. bestemmingsverkeer 

 
In Kamer B ligt Rotdam, Kalvebrug en de Verbindingsstraat. In de huidige visie is 
Rotdam belangrijk voor ontsluiting landbouwverkeer, Verbindingsstraat voor ontsluiting 
recreatief verkeer en Kalvebrug voor landbouwverkeer en fietsverkeer. 
De rol van Kalvebrug is daarin cruciaal. VLM voorziet voor Kalvebrug een veilige en 
aangename functionele (en recreatieve) fietsverbinding tussen Puyenbroeck/zuidelijke 
Moervaart en Moerbeke/Wachtebeke, met verzekeren van de landbouwontsluiting. Ze 
wensen sluipverkeer doorheen het centrale open ruimtegebied van de Moervaartvallei te 
vermijden (waardevol landschap, potentieel stiltegebied) en overwegen 2 mogelijke 
varianten voor aanpassing wegprofiel: gemengd profiel (landbouwverkeer en fietsers 
delen de rijbaan) of een gescheiden profiel (landbouwverkeer en fietser elk hun eigen 
plek). Ook is de herinrichting van een aantal kruispunten (Kalve/Peene en 
Verbindingsstraat) wenselijk. Voor Wachtebeke (en ook Moerbeke) is het heel belangrijk 
dat dit onderzocht wordt. Want de gemeente wil ongewenste neveneffecten vermijden. 
Omdat de huidige verkeersintensiteiten van Kalvebrug niet gekend zijn, zijn tellingen 
gewenst.  
Voor de Stenenbrug wordt gedacht aan het verhogen van het fietscomfort en – 
veiligheid. Ook opnieuw het vermijden van sluipverkeer (wat dan weer samenhangt met 
de beslissing van Kalvebrug). De VLM denkt in de richting van een fietsstraat, maar ook 
daar zijn de tellingen dan weer belangrijk.  
Het is de bedoeling om in het najaar 2020 verkeerstellingen te organiseren en begin 
2021 de studie te finaliseren. (bericht na de vergadering van VLM: Gezien de huidige 

strenge Covid-maatregelen en onzekerheid hoe deze de komende weken nog zullen 

evolueren (nog strenger?? Weer soepeler??) maakt dat we niet-representatieve en zeer 

lastig te interpreteren data zullen krijgen als we de tellingen zouden doorzetten. Het lijkt 

ons dan ook beter om de tellingen uit te stellen (hoe jammer dit ook is gezien de huidige 

en toekomstige situatie inzake wegenwerken in het gebied). 

 
 
 

 



7. Varia 
Vergadering R4 
De Gecoro van de gemeente Zelzate wenst met de gemeente Wachtebeke samen te 
zitten omtrent de bereikbaarheid tussen beide gemeentes na de heraanleg van de R4. 
Er wordt gevraagd of er leden van de verkeerscommissie wensen aan te sluiten bij de 
vergadering. Lia Bastiaens heeft zich kandidaat gesteld en ook Tom Raveel. De 
vergadering gaat door in de raadzaal van het gemeentehuis van Zelzate op 19/11 
(09u30). 
 
Budget verkeerscommissie 
De penningmeester van de verkeerscommissie meldt dat er nog € 2.026,10 op de 
rekening van de verkeerscommissie staat. Er wordt gevraagd of er suggesties zijn 
waarvoor dit budget kan gebruikt worden. In het verleden is er al budget gebruikt om de 
Voetgangersbeweging een analyse te laten doen van de schoolomgeving Langelede, ook 
heeft de ouderenadviesraad budget gevraagd om een rijvaardigheidscursus te 
organiseren tijdens de mobiliteitsdag. Deze cursus kon helaas niet doorgaan omwille van 
Corona, maar ze zouden dit graag volgend jaar organiseren. 
Suggesties zijn altijd welkom en mogen gestuurd worden naar 
vicky.goossens@wachtebeke.be  
 
Melding terrassen cafés  
De gemeente gaat de periode van de terrassen voor de cafés verlengen, maar dan moet 
het wel op een veilige manier gebeuren, dat bv. voetgangers, bejaarden met karretjes 
kunnen doorlopen op het voetpad op een veilige afstand en niet op straat moeten lopen. 
De gemeente is bezig met een reglement voor de terrassen.  
Actie: Er wordt gevraagd om deze melding door te gegeven aan de desbetreffende 
uitbater. 
 
Tractoren doorheen de dorpskern 
Er wordt melding gemaakt van de tractoren die dag en nacht (vanaf 5u tot 24 u) door 
het dorp rijden. Vaak een 3 à 4 tractoren geladen richting Zelzate en 15 à 20 minuten 
nadien komende uit de richting Zelzate. Peter Van Bambost meldt dat er begin oktober 
controles geweest zijn. 
Dit probleem wordt gemeld, maar er worden geen verdere suggesties meegegeven. 
  
 

 
De volgende verkeerscommissie gaat door op 09 februari 2021 om 19u30 in het Cultuurhuis 
(indien mogelijk door Corona). 
  



 
Bijlagen 
Figuur 1: afbakening mobiliteitskamers 
 

 
 
 
Figuur 2: Kamer A 

 
 
 
Figuur 3: Kamer B 
 



 


